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PROTOKÓŁ nr XLV 

z posiedzenia Rady Gminy Osiek 

odbytego w dniu 19 stycznia 2023 r. 

Miejsce obrad – Gminna Sala Obrad godz. 1700 

 

W posiedzeniu udział wzięło 14 radnych, lista obecności w załączeniu do protokołu. 

 

Ad 1. Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Wojciech Śliwiński. 

 

Ad. 1a) Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. 

 

Ad. 1b) Przewodniczący odczytał porządek obrad. Uwag nie wniesiono. Przeprowadzono głosowanie 

w sprawie przyjęcia porządku obrad. Oddano głosów: 

 

Za przyjęciem porządku obrad:               - 14 radnych 

Przeciw:     -   0 radnych 

Wstrzymało się:    -   0 radnych 

 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

1c) Przewodniczący zapytał czy są uwagi, wnioski do protokołu z sesji nr XLIII z dnia z dnia 

13.12.2022 r. 

 

Przewodniczący zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem protokołu głosowało:  - 14 radnych 

Przeciw:     -   0 radnych 

Wstrzymało się:    -   0 radnych 

 

Protokół z sesji nr XLIII z dnia 13 grudnia 2022 r. został przyjęty jednogłośnie. 

1d) Przewodniczący zapytał czy są uwagi, wnioski do protokołu z sesji nr XLIV z dnia z dnia 

27.12.2022 r. 

 

Przewodniczący zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem protokołu głosowało:  - 14 radnych 

Przeciw:     -   0 radnych 

Wstrzymało się:    -   0 radnych 

 

Protokół z sesji nr XLIV z dnia 27 grudnia 2022 r. został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad.2 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr III/13/2018 Rady Gminy Osiek z dnia 

20.12.2018 r. w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia. 
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Przewodnicząca Komisji Infrastruktury Społecznej – Teresa Eggert przedstawia stanowisko 

komisji. 

 

Pani Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Barbara Surma na wspólnym posiedzeniu 

komisji w dniu 12.01.2023 r. omówiła zmianę uchwały, którą podjęliśmy w 2018 roku. Chodzi o zmianę 

kryterium dochodowego z dnia 28.12.2022 r. Uchwała Rady Ministrów zmieniła kryterium dochodowe, 

które wzrosło ze 150 %  na 200 %. Większa ilość osób będzie korzystała z tego świadczenia.  

Przewodnicząca komisji Infrastruktury Społecznej Teresa Eggert wniosła o przyjęcie projektu 

uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie 

pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia. 

 

Przewodniczący zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem protokołu głosowało:  - 14 radnych 

Przeciw:     -   0 radnych 

Wstrzymało się:    -   0 radnych 

 

Uchwała nr XLV/288/2023 została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad.3 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr III/14/2018 Rady Gminy Osiek z dnia 

20.12.2018 r. w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku 

albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

 

Przewodnicząca Komisji Infrastruktury Społecznej – Teresa Eggert przedstawiła stanowisko 

komisji. 

 

Analogicznie do poprzedniej uchwały, również zostało podniesione kryterium dochodowe ze 150%  

na 200 %, aby dostosować treść uchwały do obecnego porządku prawnego, który będzie obowiązywał 

od 1.01.2023 r. Również muszą zostać zmienione kryteria dochodowe w uchwale, którą 

podejmowaliśmy w 2018 roku. Na posiedzeniu połączonych komisji w dniu 12 lutego 2023 r. Pani 

Kierownik Barbara Surma omówiła projekt uchwały, który ma na celu aby więcej osób mogło korzystać 

z programu oraz aby nikt nie został wykluczony. 

 

Przewodnicząca komisji Infrastruktury Społecznej Teresa Eggert – wniosła o przyjęcie projektu 

w sprawie zmiany uchwały nr III/14/2018 Rady Gminy Osiek z dnia 20.12.2018 r. w sprawie określenia 

zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego 

w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

Przewodniczący zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem informacji głosowało:     - 14 radnych 

Przeciw:     -   0 radnych 

Wstrzymało się:    -   0 radnych  

 

Uchwała nr XLV/289/2023 została przyjęta jednogłośnie. 
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Ad.4 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenie bonifikaty od opłat rocznych z tytułu użytkowania 

wieczystego nieruchomości gruntowych oddanych na działalność. 

 

Przewodniczący komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Jerzy Kłos – nadmienił, 

że przedmiotem dyskusji na posiedzeniu połączonych komisji w dniu 12.02.2023 r. była działka nr 671, 

w chwili obecnej w użytkowaniu wieczystym przez Ośrodek Rehabilitacyjno – Wczasowy Osiek    

Dobry Brat.  

Przedmiotem wyceny nowej, ponieważ po 6 latach biegły rzeczoznawca majątkowy wycenił działkę 

na kwotę 1 316 449 zł. Zgodnie z ustawą o gospodarce nieruchomościami, z tego tytułu wpływa opłata 

w wysokości 3 % wartości nieruchomości, ponieważ jest taka możliwość ażeby udzielić użytkownikowi 

bonifikaty, w pierwotnej wersji proponowana była stawka 85 %, niemniej jednak, wśród radnych 

zdecydowaną wartość przyjęła proponowana kwota bonifikaty w wysokości 50 % od tej wartości.  

Z tego tytułu poddając pod głosowanie odrzucona została stawka 85 % , jedną ze stawek proponowana 

była stawka 75 %, ona też większością głosów została odrzucona i  proponowana wersja projektu 

uchwały spoczęła na kwocie 50 % . 

Przewodniczący zaproponował, ażeby uchwałę w sprawie udzielenia bonifikaty od opłat rocznych 

z tytułu użytkowania wieczystego nieruchomości w kwocie 50% na prowadzenie Ośrodka 

Rehabilitacyjno – Wypoczynkowego przyjąć, sugerując się tym, że wszyscy radni jednogłośnie 

optowali za stawką 50 %. 

 

Przewodniczący zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem uchwały  głosowało:               - 13 radnych 

Przeciw:     - 0 radnych 

Wstrzymał się:                 - 1 radny  

 

Uchwała nr XLV/290/2023 została przyjęta większością głosów. 

 

Ad.5 Uchwała w sprawie zmian budżecie Gminy na rok 2023. 

 

a) dokonano zmiany planu wydatków, w tym: 

 

− zwiększono plan wydatków bieżących z przeznaczeniem na zakup paliwa do agregatu 

prądotwórczego na hydroforni w Osieku – rozdział 01043 § 4210 o kwotę 2.000,00 zł,  

− zwiększono plan wydatków inwestycyjnych na realizację zadania „Przebudowa budynku 

komunalnego w Wycinkach” na koszty inspektora nadzoru – rozdział 70005 § 6050 o kwotę 

2.500,00 zł,  

− w związku z wejściem w życie ustawy z dnia 27 października 2022 r. związane z dystrybucją 

węgla do mieszkańców – rozdział 85395 § 4210 o kwotę 790,00 zł, § 4300 o kwotę 7.011,00 

zł, rozdział 75023 § 4010 – o kwotę 2.400,00 zł, § 4110 o kwotę 411,00 zł, § 4120 o kwotę 

59,00 zł (dochody z tytułu sprzedaży węgla wpłynęły w 2022 r. i w 2022 r. poniesiono tylko 

część wydatków),  

−  zwiększono plan wydatków bieżących na rezerwę ogólną Wójta Gminy – rozdział 75818 

§ 4810 o kwotę 3.060,00 zł (Wójt Gminy dokonał podziału rezerwy ogólnej na wypłatę 

dodatku węglowego w wysokości 3.000,00 zł i obsługi zadania w wysokości 60,00 zł, środki 

niewydatkowane w 2022 r.), 

−  w związku z częściową realizacją wydatków projektu „Mali Odkrywcy” w 2022 r., zwiększa 

się wydatki bieżące w 2023 r. – rozdział 85395 § 4017, § 4117, § 4177, § 4217, § 4247, 

§ 4307 oraz wydatki inwestycyjne § 6057 – o kwotę łącznie 282.844,78 zł,  
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− zwiększono plan wydatków bieżących na aktualizację Gminnego Programu Ochrony 

Zabytków i Gminnej Ewidencji Zabytków – rozdział 92120 § 4300 o kwotę 8.400,00 zł,  

− zwiększono plan wydatków inwestycyjnych na realizację zadania „Budowa Gminnego 

Ośrodka Sportowego” na wykonanie dokumentacji projektowo – kosztorysowej – rozdział 

92601 § 6050 o kwotę 40.000,00 zł, 

 

b) dokonano zmiany planu przychodów o kwotę łącznie 630.726,00 zł. 

 

Radny Jerzy Kłos – przedstawił stanowisko komisji, która jest za przyjęciem uchwały ze wszystkimi 

zmianami i propozycjami. 

 

Radny Leszek Waliński – zadał pytanie odnośnie agregatu czy jest podłączony i czy funkcjonuje? 

Odpowiedzi udzielił Wójt – Janusz Kaczyński, że agregat jest podłączony. 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało:                 - 12 radnych 

Przeciw:     -   0 radnych 

Wstrzymało się:    -   2 radnych  

 

Uchwała nr XLV/291/2023 została przyjęta większością głosów. 

 

Ad.6 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany WPF. 

 

Zmiany dotyczą uaktualnienia pozycji wydatków ogółem, wydatków bieżących i majątkowych  

oraz przychodów. W wykazie przedsięwzięć dokonano zmian: zwiększono nakłady finansowe i limity 

wydatków w przedsięwzięciach: „Mali Odkrywcy”, „Przebudowa budynku komunalnego 

w Wycinkach”, „Budowa Gminnego Ośrodka Sportowego”.  

 

Radny Jerzy Kłos  - przedstawił stanowisko komisji, która jest za przyjęciem uchwały w sprawie zmian 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Osiek. 

 

Przewodniczący zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało:                 - 12 radnych 

Przeciw:     -   0 radnych 

Wstrzymało się:    -   2 radnych  

 

Uchwała nr XXV/292/2022 została przyjęta większością głosów. 

 

Ad.7 Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej – przedstawił Wójt Janusz 

Kaczyński. 

 

W dniu 14 grudnia uczestniczyłem w zebraniu sprawozdawczym koła Emerytów, Rencistów 

i Inwalidów w Osieku. 

Dnia 16 grudnia w Owidzu odbyło się XXXIX Walne Zebranie Członków Stowarzyszenia Chata 

Kociewia. 

W dniu 19 grudnia podpisany został protokół odbioru końcowego zadania Przebudowa drogi 

gminnej do miejscowości Osiek - Dobry Brat.  

Dnia 21 grudnia wziąłem udział w corocznym spotkaniu opłatkowym w Środowiskowym Domu 

Samopomocy w Osieku. 
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W dniu 29 grudnia w Karszanku odbyło się spotkanie w sprawie budowy sieci wodociągowej 

w Wierzbinach. 

Dnia 13 stycznia zakończyła się kontrola Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

W dniu 14 stycznia wziąłem udział w wyjeździe studyjnym do tzw. Garncarskiej Wioski w Kamionce 

koło Nidzicy. 

Trwa realizacja budowy dróg w Gminie Osiek. Częściowo odebrane zostały drogi w Karszanku, 

Głuchem i na Osiedlu Polnym w Osieku. Trwa budowa drogi do Wierzbin. W trakcie opracowania 

jest dokumentacja na budowę drogi na osiedlu domków jednorodzinnych w Osieku.  

Ponadto realizowane są roboty remontowo - budowlane w budynku świetlicy wiejskiej wraz 

z lokalem mieszkalnym w Wycinkach. 

 

Radny Leszek Waliński - zapytał kiedy będzie raport Komisji Rewizyjnej odnośnie działalności 

Pelplińskiego Centrum Zdrowia, bo miał być do końca roku. 

 

Odpowiedzi udzielił Przewodniczący Rady Gminy Osiek Wojciech Śliwiński – będzie w pierwszym 

kwartale. 

Drugie pytanie moje: wystosowałem pismo odnośnie funkcjonowania i tych różnych rzeczy, aby 

Państwo zapoznali z tym. Pismo złożyłem na ręce Przewodniczącego i oczekiwałem odpowiedzi 

od Pana. 

Przewodniczący Rady Gminy Wojciech Śliwiński udzielił odpowiedzi, że otrzymał odpowiedź  

od organu właściwego, którym jest Urząd Gminy  i Pan Wójt. 

 

Radny Leszek Waliński – poprosił, aby udzielić odpowiedzi drogą służbową. 

Radny Jerzy Kłos – powiedział, że członkowie komisji spotkali się, aby omówić pracę połączonych 

komisji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Osiek zadał pytanie odnośnie projektów, z których może skorzystać 

nasza Gmina z Chaty Kociewia. 

 

Odpowiedzi udzielił Wójt Janusz Kaczyński – było takie hasło niekomercyjna infrastruktura 

kulturalna, czyli na takie jakieś obiekty moglibyśmy o te środki wystąpić. 

Przewodniczący Rady Gminy – Wojciech Śliwiński  zadał pytanie odnośnie wioski garncarskiej: to jest 

inicjatywa prywatna czy to samorząd prowadzi?  

 

Odpowiedzi udzielił Wójt Janusz Kaczyński – Nadwiślański Ośrodek Wsparcia Ekonomii Społecznej 

prowadzi, jest taka sieć nowesów akurat w tym pracuje była pracownica Małgosia, zgłosili się do nas 

w sprawie współpracy, na co wyraziłem zgodę i efektem tego był wyjazd na zaproszenie nas 

do  studyjnego wyjazdu. 

 

Przewodniczący Rady – Wojciech Śliwiński nadmienił, że został źle zrozumiany, bo chodziło mu 

o to czy wioska garncarka jest prowadzona przez prywatny podmiot, czy przez samorząd? 

Odpowiedzi udzielił Wójt – Janusz Kaczyński, że jest to spółka z.o.o. 

 

Radna Teresa Eggert zapytała o współpracę, czy będzie się to wiązało potem z jakimiś opłatami, 

podpisywaniem umów.  

Odpowiedzi udzielił – Wójt Janusz Kaczyński, że nie będzie się wiązało. 
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Radny Jerzy Kłos zapytał o postęp prac remontowo-budowlanych w sołectwie Wycinki, na jakim 

etapie jest i na kiedy jest przewidywany jej koniec. 

 

Odpowiedzi udzielił – Wójt Janusz Kaczyński – termin prac mamy przewidziany do końca marca 

i obecnie są trwają prace remontowo budowlane. 

 

Radna Teresa Eggert – wniosła, aby pamiętać o naprawieniu tych szkód, których firma budując drogę 

uszkodziła w miejscowości Głuche i Karszanek. 

 

 

Ad.9 Zakończenie obrad. 

 

Obrady sesji zakończone zostały o godz. 18:00 

 

 

 Protokołowała: Przewodniczący Rady Gminy: 

 Joanna Chabowska Wojciech Śliwiński 


